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Installatie van de burgemeester van Bergen, Michael Rauner, op 2 april 2024 

 

Beste Michael, Mardi, vrienden van Michael, gemeenteraad en inwoners van Bergen,  

Goed om hier vandaag bij elkaar te zijn. 

Veel organisaties schreeuwen om zij-instromers: 

- Scholen zijn op zoek naar mensen die voor de klas willen staan. 

- Ziekenhuizen en thuiszorgorganisaties zoeken naarstig naar mensen die de zorg in 

willen. 

- En bouwbedrijven en aannemers zien maar al te graag mensen aankloppen die hun 

handen uit de mouwen willen steken (om Nederland door de wooncrisis en de 

energietransitie te helpen). 

Met al die belangrijke dienstverlening die onder druk staat, zijn zij-instromers een 

belangrijk tandwiel in de machine van een gesmeerd lopend Nederland. 

Ook het openbaar bestuur heeft baat bij vers bloed. 

In onze democratische organen – de raad, de Staten, het nationale parlement – gebeurt 

dat automatisch elke zoveel jaar.  

Ook burgemeestersfuncties wisselen natuurlijk, maar verversing in de vorm van een 

voormalig plaatsvervangend ambassadeur uit Panama… dát zien we niet heel vaak. 

 

Michael,  

je (laten we ‘je’ zeggen) gaat straks hier in Bergen aan de slag in een nieuwe rol, met de 

verantwoordelijkheid voor een gemeenschap van ruim 13.000 mensen. 

Mensen die je – net als op de ambassade – treft op momenten van nood of tegenspoed… 

… maar ook mensen die je gaat meemaken in hun dagelijks bestaan hier in deze 

prachtige Noord-Limburgse gemeente. 

Je gaat hier straks mee in het ritme van het leven,  

het wisselen van de seizoenen,  

het vieren van het goede en je zult hier de overtuiging aantreffen dat het leven iets is om 

te delen. 

Dat gevoel gaat diep hier in Limburg – en het is een cadeau wanneer je dat vanuit een 

rol als burgemeester mag ervaren. 
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Nu ben je misschien nieuw als burgemeester, maar we kunnen je zeker geen zij-

instromer voor de publieke zaak noemen. 

Al 21 jaar Rijksoverheid. 

Je hebt je sporen verdiend. 

Als leidinggevende bij Buitenlandse Zaken.  

Als plaatsvervangend ambassadeur in Panama – ik noemde het net al. 

Als cultureel attaché in Indonesië. 

En als adviseur bij de Nederlandse Voedsel- en Warenautoriteit.  

Het deed me dan ook goed toen ik hoorde dat de vertrouwenscommissie en de raad hun 

oog op jou lieten vallen. 

Ik denk dat het goed past bij Bergen. 

Maar het past ook de provincie als geheel, want je zal regelmatig met collega-

burgemeesters samenkomen en vergaderen. 

Hoe meer divers die groep is, hoe completer de oordeelsvorming wordt.  

Ook daarom is het mooi dat je er bent.   

Ik ben benieuwd wat wij van jóu kunnen gaan leren. 

 

Beste Michael, 

Het burgemeesterschap is nieuw en zal  

– de paspoortenuitgifte daargelaten –  

aardig wat verrassingen met zich meebrengen. 

Maar dat kun je aan. 

Panama en Indonesië waren ook geen gespreide bedjes, gok ik zo. 

De inspanningen die een burgemeester verricht om de lokale gemeenschap draaiende te 

houden zijn misschien anders – maar het vraagt om dezelfde dosis flexibiliteit en 

stressbestendigheid die je aan de andere kant van de oceaan nodig zult hebben gehad.  

Tot slot.  

Het is niet het meest vrolijke onderdeel van m’n verhaal vandaag aan jou, maar ik zeg 

het toch. 
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Het ambt van burgemeester staat onder druk. 

De baan is met de jaren zwaarder geworden. 

En het publieke en ‘aanraakbare’ karakter alleen maar toegenomen.  

Dat wist je al – maar ik zeg het hier nog maar eens. 

Bergen zocht iemand met een warm hart, een koel hoofd en een meedenker – stond in 

de profielschets. 

Mensen én medewerkers hier gaan je écht met alles wat ze bezighoudt weten te vinden.  

Of het nu gaat om boosheid die soms op je af komt, je agenda die spontaan verandert, of 

de dilemma’s die soms verdraaid ingewikkeld zijn…  

… het komt op jóuw bordje terecht.  

Ik zou willen zeggen: laat het gebeuren, dompel je onder – maar let ook op jezelf en je 

familie.  

Van die 13.000 Bergenaren ben je er zelf nu ook één. 

Vergeet dat niet. 

De burgemeester die tussen de mensen staat wordt maar zelden gegrepen door de 

eenzaamheid die het beroep soms met zich meebrengt, heb ik inmiddels mogen zien.  

En het is de uitgelezen manier om hier een verbinder van zeven kernen te kunnen zijn.  

 

Beste raad, en beste inwoners van Bergen,  

Er zijn maar weinig gemeenten die een gepromoveerd psycholoog, geboren in Stuttgart, 

als burgervader hebben. 

Iemand die dus naast de Nederlandse identiteit, ook die van onze oosterburen bezit.  

Dat komt bijzonder handig uit hier aan de landsgrens. 

Ik wens u allemaal veel geluk en voorspoed met deze unieke burgemeester. 

En beste Michael, beste Mardi, 

Van harte welkom in Bergen.  

Maak er iets moois van samen hier. 

Dank jullie wel.  


